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RG- 0002.P.XIX.2012 
                                                                                                         
            

     P R O T O K Ó Ł   NR   XIX/ 2012 
 
                                  z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą  

  w dniu 26 kwietnia 2012 r. 
 

Punkt 1.  
Otwarcie Sesji.   
Punkt 2.  
Stwierdzenie quorum. 
Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 
Punkt 4.  
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 
Punkt 5. 
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 6. 
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 
Punkt 7. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Średzkiego. 
Punkt 8. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu własnego na 
realizację zadania „Kompleksowa promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka 
Pętla Wielkopolski”, zgłaszanego przez Wielkopolską Organizację Turystyczną jako Lidera 
Projektu oraz Gminy Nowe Miasto nad Wartą jako Partnera projektu, do współfinansowania 
w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2007-2013. 
Punkt 9. 
Przyjęcie uchwały zmieniającej Statut Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym 
Mieście nad Wartą. 
Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budŜetu Gminy na prace konserwatorskie, 
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 
połoŜonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą na rok 2012”.  
Punkt 12.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy w 2012 r. 
Punkt 13. 
Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2012-2015. 
Punkt 14. 
Interpelacje Radnych. 
Punkt 15. 
Wolne głosy i wnioski. 
Punkt 16. 
Zamknięcie sesji. 
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Ad. 1. Otwarcie Sesji 
Przewodniczący Janusz Janicki otworzył XIX sesję Rady Gminy i powitał Radnych 

Gminy Nowe Miasto, pana Wójta, panią Sekretarz, panie i panów Sołtysów, pana Mariana 
Walkiewicza, pana Dyrektora GOK Macieja Kuderczaka, oraz wszystkich obecnych. 

 
Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Janusz Janicki poinformował, Ŝe jest obecnych 12 Radnych co 
stanowi, Ŝe podjęte dzisiaj uchwały będą prawomocne. 

 
Ad.  3. Przyjęcie porządku obrad. 
 W punkcie tym Przewodniczący zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie do 
porządku obrad dwóch punktów. Jako punkt 10 projektu uchwały w sprawie udzielenia 
dotacji z budŜetu Gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy 
zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, połoŜonych na terenie Gminy Nowe Miasto, oraz 
punktu 11, projektu uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą na rok 2012”. Po głosowaniu wniosek formalny został zaakceptowany 12 głosami, przy 
jednym głosie wstrzymującym. Przewodniczący poinformował, Ŝe w międzyczasie dotarł 
Radny Zenon Wojciechowski i jest obecnych 13 Radnych. Po stwierdzeniu Ŝe nie ma więcej 
uwag, porządek sesji poszerzony wolą Radnych o dwa nowe punkty został przyjęty. 
   
Ad.  4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

 Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi w sprawie protokołu z poprzedniej sesji. 
● Radny Jacek Nyczke zgłosił uwagę, aby odnotować w  protokole, w którym momencie 
przybył Radny Wincenty Pawelczyk, bo na początku było 14 Radnych a uchwały 
podejmowano 15 głosami. 
Przewodniczący odpowiedział, Ŝe adnotacja taka będzie dokonana i po stwierdzeniu, Ŝe nie 
ma więcej uwag przeszedł do głosowania. Protokół z poprzedniej sesji wraz z wprowadzoną 
poprawką został przyjęty 13 głosami. 

 
Ad.  5. Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 
 Przewodniczący Janusz Janicki informował, Ŝe w okresie od ostatniej sesji 
uroczystości oraz imprez odbyło się znacznie mniej niŜ poprzednio, oraz Ŝe szykuje się wiele 
imprez w miesiącu maju. Na dyŜurach poruszane są nadal sprawy jakości dróg w Gminie, 
oraz nowe sprawy związane z funkcjonowaniem Zespołu Szkół w Nowym Mieście.             
Na zakończenie Przewodniczący informował, Ŝe odbył spotkanie z przedstawicielami straŜy 
poŜarnej w Szypłowie i jest zachwycony jej działalnością, jak równieŜ działalnością innych 
jednostek straŜy na terenie naszej Gminy. 
 Przewodniczący podziękował i poprosił o zabranie głosu w kolejnym punkcie Pana 
Wójta. 
  
Ad. 6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

Na wstępie Wójt informował o sprawozdaniu z wykonania budŜetu za rok 2011, który 
w stosownym czasie będzie dyskutowany. Dalej informował o propozycji podziału na okręgi 
wyborcze, którą Radni otrzymali w celu zapoznania i przedstawienia swoich uwag                  
i propozycji zmian. Wójt informował, Ŝe według nowelizacji ustawy o Ordynacji Wyborczej, 
nie będzie okręgów wielomandatowych do 20 tyś. mieszkańców, tylko będą okręgi 
jednomandatowe, oraz Ŝe jest termin do końca listopada aby podjąć uchwałę w tej sprawie. 
Propozycja podziału będzie szerzej omawiana na posiedzeniu wspólnym Komisji, a podział 
na okręgi został zrobiony aby zachować normy które są wymagane. Dalej Wójt informował, 
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Ŝe inwestycje które były planowane i na które zostały podpisane umowy są realizowane, 
chodzi o wymianę sieci wodociągowej w Teresie, w Chociczy oraz modernizację stacji 
wodociągowej w Chociczy. Inwestycje związane z wymianą sieci są trudne, bo bazujemy na 
sieciach wybudowanych w czasach PRL-u, gdzie nie wiadomo dokładnie gdzie co było 
prowadzone, ale będzie wszystko tak zrobione aby funkcjonowało bezawaryjnie. Są to tematy 
obszerne, obecnie trwają prace związane z renowacją zbiorników retencyjnych, które 
wymagają tego co jakiś czas.  Wójt Aleksander Podemski informował równieŜ o złoŜonych 
wnioskach na odnowę wsi i obszarów wiejskich, chodzi o budowę boiska w Klęce, odnowę 
otoczenia świetlicy w Kruczynie, oraz architekturę turystyczną w Wolicy Koziej. Wszystkie 
szkoły oprócz Zespołu Szkół w Nowym Mieście zgłosiły akces udziału w konkursie cyfrowa 
szkoła, w którym przy zakwalifikowaniu się danej szkoły będziemy rozwaŜać kwestie 
finansowe. W ramach tego projektu jest doposaŜenie szkół w urządzenia komputerowe i całą 
sieć komputerową. Wójt informował dalej, Ŝe zgodnie z sugestią, zostaną zwiększone środki   
o 5 000,00 zł. na otwarte konkursy ofert dla organizacji pozarządowych na wsparcie zadań    
w zakresie sportu i kultury, do których organizacje pozarządowe mogą przystąpić. 
Przygotowywane są równieŜ dokumenty odnośnie wpływu wysypiska w ElŜbietowie na 
środowisko i w tym roku ruszy się proces rekultywacji wysypiska.  

Następnie Wójt dodał, Ŝe goni nas czas jeśli chodzi o cała gospodarkę śmieciową, 
odbędą się spotkania w sprawie zmian obowiązków w porozumieniu w gminą Jarocin            
w kwestii wspólnych przedsięwzięć. Kolejno Wójt informował o zmianach w budŜecie               
i wprowadzeniu kilku wniosków dotyczących doposaŜenia świetlic, kwestii konserwacji 
zabytków, oraz o zmniejszeniu dotacji oświatowej o 100 000,00 zł., co niestety wpływa na 
zmniejszenie budŜetu. Na szczęście nie mamy złej sytuacji, spływają środki unijne za 
zrealizowane inwestycje, jednak trzeba przyjąć zasadę racjonalności przy wydawaniu 
pieniędzy, bo zadań niestety przybywa. O szczegółach zmian w budŜecie poinformuje Pani 
Skarbnik, ale były one omawiane juŜ na Posiedzeniu Wspólnym Komisji. 

Przewodniczący podziękował i przeszedł do punktu kolejnego – podejmowania 
uchwał. 
  
Ad. 7. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
dla Powiatu Średzkiego. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe projekt tej uchwały został omówiony na 
połączonych komisjach i Ŝe dotyczy udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego   
w wysokości 5 000,00 zł celem usuwania azbestu. Pomoc taka była juŜ udzielana w latach 
poprzednich w kwocie 10 000,00 zł, jednak z powodu większych środków zewnętrznych na 
ten cel, celowa pomoc dla Powiatu Średzkiego od gminy Nowe Miasto to 5 000,00 zł. 
Po stwierdzeniu, Ŝe nie ma pytań do projektu uchwały Przewodniczący przeszedł go 
głosowania. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
► Uchwała Nr XIX/129/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 kwietnia    
2012 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 8. Przyjęcie uchwały w sprawie zabezpieczenia środków finansowych jako wkładu 
własnego na realizację zadania „Kompleksowa promocja markowego produktu 
turystyki wodnej Wielka Pętla Wielkopolski”, zgłaszanego przez Wielkopolską 
Organizację Turystyczną jako Lidera Projektu oraz Gminy Nowe Miasto nad Wart ą 
jako Partnera projektu, do współfinansowania w ramach Wielkopolskiego Regionalnego 
Programu Operacyjnego na lata 2007-2013. 
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 Przewodniczący informował, Ŝe projekt kolejnej uchwały został takŜe omówiony na 
połączonych komisjach, chodzi w nim o zabezpieczenie środków finansowych w budŜecie 
gminy na rok 2013 – w kwocie 7 500,00 zł, oraz w roku 2014 – w kwocie równieŜ 7 500,00 
zł., tylko w przypadku gdy projekt ten zostanie zaakceptowany. Przewodniczący po 
stwierdzeniu, Ŝe niepotrzebne są dodatkowe wyjaśnienia bo nie ma pytań w tej sprawie, 
przeszedł do głosowania projektu uchwały. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
► Uchwała Nr XIX/130/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 kwietnia    
2012 r. wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
  
Ad. 9. Przyjęcie uchwały zmieniającej Statut Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej     
w Nowym Mieście nad Wartą. 
 Przewodniczący informował, Ŝe projekt tej uchwały równieŜ został juŜ omówiony na 
połączonych komisjach i poprosił o zabranie głosu Pani Kierownik Ośrodka Pomocy 
społecznej w Nowym Mieście nad Wartą. 
 Pani Kierownik Danuta Halek – Wielgosz informowała, Ŝe uchwała jest jak 
najbardziej zasadna, poniewaŜ zmieniła się siedziba Środowiskowego Domu Samopomocy,    
z miejscowości Dębno na Chromiec, a takŜe poszerzyła się grupa docelowa dla której ten dom 
jest przeznaczony. Zasadne jest więc wyrzucenie z nazwy placówki, Ŝe jest ona dla osób        
z zaburzeniami psychicznymi, poniewaŜ od stycznia dom będzie równieŜ dla osób ze 
znacznym upośledzeniem psychicznym, stąd taka zmiana. 
Po stwierdzeniu, Ŝe nie ma pytań do projektu uchwały Przewodniczący przeszedł do 
głosowania. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
► Uchwała Nr XIX/131/2012  Rady Gminy Nowe Miasto nad Warta z dnia 26 kwietnia   
2012 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 10. Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budŜetu Gminy na prace 
konserwatorskie, restauratorskie, lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków, połoŜonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Przewodniczący Janusz Janicki poinformował, Ŝe projekt tej uchwały został 
wprowadzony do porządku posiedzenia wolą Radnych jako wniosek formalny. Projekt 
uchwały dotyczy dotacji dla osoby fizycznej na remont budynku wpisanego w rejestr 
zabytków, na który Gmina ma prawo udzielić dotację. Dotacja ma posłuŜyć na 
dofinansowanie remontu i malowanie elewacji, oraz wymianę rynien w budynku 
mieszkalnym, a jej wysokość to 20 000,00 zł. 
● Radny Juliusz Twardowski zapytał, jaki jest ogólny koszt tej inwestycji. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe ogólny koszt prac zgodnie z kosztorysem to 59 080,04 zł, 
wnioskowana kwota to 50 % nakładów, a propozycja dotacji w projekcie uchwały to 
20 000,00 zł. Gmina moŜe wspierać osoby fizyczne w tym zakresie, jeśli spełniają wymogi, 
obiekt musi być wpisany do rejestru zabytków, prace muszą być prowadzone po uzgodnieniu 
i pod nadzorem konserwatora zabytków. W Nowym Mieście jest kilka takich zabytków,          
a wniosek o tą dotację był juŜ kierowany do Gminy w poprzednich latach. Sami właściciele 
nie są w stanie sobie poradzić z takimi remontami, które są bardzo kosztowne. 
● Radny Artur Borkowski pytał, czy mamy taki plan, ile jest budynków zabytkowych  
których właścicielami są osoby fizyczne w całej gminie. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe są takie dane ale mogą być juŜ nieaktualne, bo niektóre budynki juŜ 
nie istnieją. Wójt dodał, Ŝe ten budynek jest jednym z większych i gdyby udało się  w kaŜdym 
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roku wesprzeć odnowę choć jednego budynku, to byłoby to bardzo duŜo. Aby otrzymać 
dotację trzeba mieć własne środki, a nie kaŜdego stać na wykonanie kosztownych projektów 
renowacji zabytków. 
● Radny Marek Mroziński pytał, czy nie moŜna by w budŜecie na przyszły rok zapewnić 
środków, Ŝeby nie było to zaskoczeniem. Zawsze było 20 000,00 zł. na obiekty sakralne, 
propozycja aby dołoŜyć do tej sumy 20-30 tyś. zł. na renowację zabytków dla osób 
fizycznych, bo nie kaŜdego na to stać. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe w tej chwili nie ma innych wniosków, ale moŜe będzie trzeba takie 
środki zabezpieczyć. 
● Radna Zofia Kędziora pytała, gdzie mamy kamienice zabytkowe, czy tylko w Nowym 
Mieście. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe pewnie znajdą się takie budynki w innych miejscowościach gminy,    
na pewno w Chociczy i w Chromcu. 
● Radna Julia Rzepka informowała, Ŝe trzeba zastanowić się nad budŜetem na zabytki i moŜe 
w przyszłym roku zwiększyć środki, bo zasadność wniosków jest i będzie ich coraz więcej. 
● Radny Juliusz Twardowski stwierdził, Ŝe moŜe budzić  kontrowersje dawanie dotacji osobie 
prywatnej, ale ten budynek jest w centrum miasta i jest nasza wizytówką, dlatego ten wniosek 
jest warty poparcia. 
● Wójt dodał, Ŝe budynki zabytkowe znajdują się przy głównych ulicach, na których jest 
spory ruch który niekorzystnie wpływa na te budynki. 
● Przewodniczący odniósł się do sprawy, Ŝe jeśli miał jakieś obawy co do udzielenia pomocy 
fizycznej, to jeśli dziś Rada poprze taki wniosek powinna być konsekwentna i w latach 
następnych jeśli takie wnioski będą spływały, udzielać takiego dofinansowania. Warto dbać    
o zabytki i pomagać, bo mieszkańcy sami takich remontów nie są w stanie przeprowadzić. 
Po stwierdzeniu Ŝe nie ma więcej pytań do projektu tej uchwały Przewodniczący przeszedł do 
głosowania. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
►Uchwała Nr XIX/132/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 kwietnia     
2012 r., wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 11. Przyjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto 
nad Warta na rok 2012”. 

Przewodniczący poinformował, Ŝe projekt kolejnej uchwały był takŜe szeroko 
omawiany na połączonych komisjach przez panią Sekretarz Gabrielę Kosmalę. Zgodnie         
z wymogami uchwały o ochronie zwierząt Rada Gminy została zobowiązana do podjęcia 
takiej uchwały, dotyczącej programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, oraz 
zapewniającej zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie naszej gminy. Program opieki 
nad zwierzętami pomoŜe rozwiązać problem bezdomności zwierząt, który ma ogromną skalę 
zarówno w gminie Nowe Miasto nad wartą jak i na terenie całego kraju. 
Po stwierdzeniu, Ŝe nie ma pytań do projektu uchwały Przewodniczący przeszedł do 
głosowania. 
Za podjęciem uchwały opowiedziało się 12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos 
„wstrzymujący”. 
►Uchwała Nr XIX/133/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 kwietnia    
2012 r., wraz z uzasadnieniem i załącznikiem, stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 12. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy w 2012 r. 
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 Przewodniczący poinformował, Ŝe kolejne dwa projekty uchwały dotyczące zmian      
w budŜecie i zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej były szczegółowo przedstawione 
przez Panią Skarbnik na połączonych komisjach, a kolejne zmiany od komisji będą 
przedstawione przez panią ElŜbietę Mnich. 
 Głos zabrała pani ElŜbieta Mnich skarbnik Gminy, informując o zmianach w budŜecie 
które miały miejsce od ostatniej komisji. Zmian w budŜecie dokonano po piśmie od 
Wojewody informującym o zwiększeniu dotacji celowej na zadania własne gminy, na 
stypendia socjalne dla uczniów, które są uwidocznione w uzasadnieniu do projektu uchwały 
zmienionej od komisji. Pierwsza zmiana to wzrost dochodów o ponad 82 tyś. jest to dotacja 
celowa z budŜetu państwa na realizację własnych zadań bieŜących gmin (dotacja na 
dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej dla uczniów o charakterze socjalnym). JeŜeli 
dotacja jest na zadania własne gminy środki z zewnątrz pokrywają 80 %, a gmina musi 
pokryć 20 %  z własnych środków. Kolejna zmiana dotyczy dokapitalizowania Zakładu 
Gospodarki Odpadami w Jarocinie w kwocie ponad 120 tyś. zł., w zamian za udziały              
w spółce. Kolejna zmiana to dotacja podmiotowa z budŜetu dla samorządowej instytucji 
kultury, dla Biblioteki na wkład własny, na realizację dwóch operacji z zakresu małych 
projektów (ponad 7 tyś. zł.). Następna zmiana to dotacja 20 tyś. zł. na dofinansowanie prac 
remontowych i konserwatorskich obiektów zabytkowych, przekazana osobie fizycznej. 
Zmiana dotyczy paragrafu, gdzie pieniądze z rezerwy na ten cel ściągamy, a dajemy tę sama 
kwotę jako dotacje celową. Pani Skarbnik informowała, Ŝe dochody budŜetu gminy ulegają 
zwiększeniu o kwotę ponad 49 tyś. zł i po zmianach wyniosą ponad 29 mln zł., natomiast 
wydatki budŜetu ulegają zmniejszeniu o kwotę ponad 96 tyś. zł. i po zmianie wydatki 
wyniosą ponad 27 mln. zł. Zmianą od komisji jest wprowadzenie oprócz wolnych środków, 
nadwyŜki budŜetowej z lat ubiegłych. W sumie dochody budŜetu i wydatki budŜetu się 
bilansują po obu stronach. Są równieŜ przesunięcia planu wydatków między rozdziałami        
w oświacie i opiece społecznej, zgodnie z pismami od Dyrektorów placówek, oraz 
Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej. Pani Skarbnik omówiła zmiany w budŜecie, 
informując Ŝe są one dokładnie przedstawione w załącznikach do projektu uchwały 
budŜetowej. 
 
Ad. 13. Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 
2012 – 2015. 
 Następnie pani Skarbnik przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej, 
które są ściśle związane ze zmianami w budŜecie. Do przedsięwzięć w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej została wprowadzona jako wkład własny na realizację zadania „Kompleksowa 
promocja markowego produktu turystyki wodnej Wielka Pętla Wielkopolski”, -Gmina Nowe 
Miasto nad Wartą jako Partner Projektu razem z Wielkopolską Organizacją Turystyczną jako 
Liderem Projektu, kwota w 2013r.-7500,00 zł i w 2014r.-7500,00 zł. Następnie wprowadzono 
jako wkład własny w ramach porozumienia międzygminnego na dofinansowanie projektu pn. 
„Rozbudowa Zakładu Zagospodarowania Odpadów Jarocin”, - Dokapitalizowanie Spółki 
ZGO Jarocin w zamian za udziały w spółce, w roku 2012 w kwocie 120 900,00 zł, a w latach 
2013-2015 w kwocie 362 700,00 zł. Następnie pani Skarbnik przedstawiła jak wyglądałaby 
Wieloletnia Prognoza Finansowa po przyjęciu projektu uchwały budŜetowej, a którą 
dokładnie przedstawia załącznik Nr 1. PoniewaŜ w roku ubiegłym były planowane wydatki 
np. na wymianę sieci wodociągowej, urządzenie parku „Zdroje”, czy remont świetlic, środki 
musiały być zaplanowane w budŜecie. JednakŜe, przy braku wydatkowania na powyŜsze 
inwestycje, kwoty zaplanowane w budŜecie są zdjęte obrazując faktyczny plan wydatków na 
chwilę obecną. Faktyczne zadłuŜenie na dzień dzisiejszy to tylko 280 tyś zł, na koniec roku 
będzie zadłuŜenie tylko 160 tyś. zł., które i tak w przyszłym roku będzie umorzone. Z powodu 
tych zmian które spowodowały mniejsze zadłuŜenie gminy, moŜna było przestać planować 
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wydatki na lata 2013-2015 na spłatę długu i odsetki które trzeba będzie płacić od tego długu. 
Kwoty te moŜna było planować na wydatki majątkowe, które w roku 2013 zwiększają się 
ponad 468 tyś zł, w roku 2014 o kwotę 430 tyś zł, a w roku 2015 o kwotę ponad 65 tyś. zł. 
Wprowadzone zostały równieŜ do WPF,  nadwyŜka budŜetowa i wolne środki, które musiały 
być wprowadzone do Wieloletniej Prognozy Finansowej, oraz poŜyczka dla samorządowej 
instytucji kultury na realizację dwóch małych projektów. Na zakończenie pani Skarbnik 
informowała, Ŝe szczegółowe informacje dotyczące Wieloletniej Prognozy Finansowej 
opisane zostały w uzasadnieniu do projektu uchwały oraz w załącznikach. 
●  Przewodniczący stwierdził,  Ŝe usłyszeliśmy same dobre wiadomości odnośnie budŜetu. 
● Radny Marek Mroziński pytał, dlaczego o 100 tyś. zł zwiększono kwotę na remont 
ogrodzenia pałacu w Klęce. 
● Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe zmiana to tylko  20 tyś zł., która widnieje w pozycji 
zmiana. Pozycja zmiana oddaje ewidentnie wprowadzoną zmianę i dlatego Radni powinni się 
na niej skupić. 
● Radny Juliusz Twardowski pytał, czy faktycznie mamy niecałe 750 tyś. zł. nadwyŜki          
w budŜecie 
● Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe nie bo budŜet musi się bilansować. Dochody plus 
przychody muszą się równać wydatkom i rozchodom, te dwie strony muszą być równe.         
W miarę wprowadzania wydatków moŜemy wprowadzać wolne środki, bo bilans musi wyjść 
na zero. Wolną kwotę moŜna wprowadzić dopiero wtedy, kiedy będą zaplanowane wydatki. 
Po bilansie mamy 1,5 mln zł. nie wprowadzonych do budŜetu, czego nie widać w projekcie 
uchwały budŜetowej. Kwoty te będą dopiero widoczne przy omawianiu sprawozdań 
finansowych i w bilansach finansowych. 
● Radna Julia Rzepka poinformowała, Ŝe ze względu na jedna sprawę powstrzyma się przy 
głosowaniu nad projektem zmian w budŜecie gminy. 

Przewodniczący po stwierdzeniu, Ŝe nie ma więcej pytań przeszedł do głosowania. 
Za podjęciem uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budŜetu na 2012 rok opowiedziało się 
12 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”. 
► Uchwała Nr XIX/134/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 26 kwietnia    
2012 r. wraz z uzasadnieniem i załącznikami stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata        
2012-2015 opowiedziało się 13 Radnych, 0 głosów „przeciwnych”, 0 głosów 
„wstrzymujących”. 
► Uchwała Nr XIX/135/2012 Rady Gminy Nowe Miasto nad Warta z dnia 26 kwietnia    
2012 r. wraz z uzasadnieniem i załącznikami stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 14. Interpelacje Radnych. 
 Przewodniczący poinformował, Ŝe interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu 
kolejnego. 
 
Ad. 15. Wolne głosy i wnioski. 
● Radny Artur Borkowski pytał Wójta, czy moŜemy coś zrobić aby wyrównać  krzyŜówkę    
w Klęce, bo zrobiło się wielkie zagłębienie jak dziura. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe moŜemy interweniować do dróg wojewódzkich, bo obciąŜenie tej 
drogi jest ogromne. 
● Sołtys Stramnic Marian Suś pytał, czy na drodze w Stramnicach będzie coś robione, oraz 
czy będzie równiarka na terenie gminy. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe w tym roku nie, Ŝe jest to lokalna droga i Ŝe są drogi waŜniejsze         
i mniej waŜne. 
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● Radny Juliusz Twardowski przypomniał o ulicy Bednarskiej, Garncarskiej, Kilińskiego, czy 
nie moŜna by na  nich trochę wyrównać nawierzchnię. 
● Wójt odpowiedział, Ŝe na tych ulicach nie moŜna równać ani zagęszczać cięŜkim sprzętem, 
bo budynki stoją blisko, oraz Ŝe nie moŜna nic dosypywać bo nie ma juŜ miejsca. MoŜna 
tylko umiejętnie przerównać drogi  lekką maszyną, bo wszystko nadaje się do usunięcia           
i zrobienia nowej nawierzchni. 
● Radna Julia Rzepka informowała, Ŝe zapadła się dziura przy nowym budynku do kościoła. 
● Wójt informował, Ŝe będzie to naprawione w ramach gwarancji. Dalej Wójt informował,    
Ŝe jest wniosek mieszkańców Wolicy Pustej i zgoda właściciela gruntu aby pociągnąć             
i połączyć około 30 metrów z drogą rowerową do Jarocina. 
Wójt informował jeszcze, Ŝe trwają prace na Zdrojach, oraz w porcie nad Wartą, dlatego 
część drogi w kierunku Gucia będzie trzeba pociągnąć i utwardzić. Po zakończenie całej 
inwestycji na Zdrojach będzie trzeba utwardzić drogę do wyjazdu na ulicę Poznańska. 
● Radny Juliusz Twardowski poruszył problem śmieci, które zalegają i zaproponował aby 
wprowadzić kontrole i sankcje karne za ich nielegalne wyrzucanie. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe nowe zasady mają ujednolicić i ułatwić działania związane z polityką 
śmieciową, które nie są łatwe. NaleŜy wierzyć, ze ta nowa ustawa zmieni całą sytuację          
na korzyść. 
● Radny Jacek Nyczke przypomniał o brakującym znaku Wolica Kozia od strony Wolicy 
Nowej, oraz dodał, Ŝe jeśli mieszkańcy nie płacą za wodę to za śmieci w ogóle nie będą 
płacić. 
● Pani Skarbnik odpowiedziała, Ŝe ściągalność naleŜności za śmieci będzie lepsza, bo będzie 
określona przepisami ordynacji podatkowej, a podatki się lepiej ściąga bo moŜna wystawić 
tytuł wykonawczy. 
● Wójt dodał, Ŝe ściągalność będzie lepsza, opłaty będą naliczane w zaleŜności od ilości osób 
w danym gospodarstwie. Mechanizm ściągania naleŜności będzie lepszy do wykonania, ale 
wszystko wyjdzie dopiero w praktyce. 
● Radny Marek Banaszak pytał, czy nie moŜna tego zostawić tak jak funkcjonuje. 
● Przewodniczący odpowiedział, Ŝe musimy robić tak jak mamy określone w ustawie, dlatego 
uchwała musi być podjęta zgodnie z załoŜeniami ustawy śmieciowej. 
● Sołtys Komorza Janusz Matuszak pytał, czy po zmianach kosze będą te same czy inne. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe aktualne umowy będą z końcem roku wygasać, będzie zrobiony  
przetarg, po którym wyłoniona firma będzie obsługiwała całą gminę. Nowe zasady zaczną 
obowiązywać od półrocza przyszłego roku, dlatego nie naleŜy robić Ŝadnych ruchów               
i podpisywać Ŝadnych umów. 
● Radna Zofia Kędziora zwróciła uwagę, aby wyczulić osoby spisujące liczniki za wodę, 
poniewaŜ osoby podają nierzetelnie stan liczników od wody.   
● Wójt odpowiadał, Ŝe osoby upowaŜnione co pewien czas skrupulatnie sprawdzają zuŜycie 
wody. 
● Przewodniczący zachęcał do uczestnictwa w imprezach majowych, związanych przede 
wszystkim ze świętem 3 maja oraz imprezami z okazji jubileuszy straŜackich. 
● Pan Paweł Marciniak pytał, czy Rada Gminy podejmowała jakieś decyzje lub miała wpływ 
na decyzje związane z postawieniem sklepu Dino. 
● Przewodniczący odpowiedział, Ŝe Rada Gminy nie dyskutowała ani nie podejmowała 
Ŝadnych decyzji w tej sprawie. 
● Pan Marciniak informował, Ŝe pytanie jest w kontekście konkurencji dla lokalnych sklepów 
oraz zagroŜenia bezpieczeństwa przy skrzyŜowaniu. 
● Przewodniczący w odpowiedzi, wyraził zaniepokojenie co do bezpieczeństwa drogowego  
w tym miejscu, oraz zadowolenie Ŝe jest konkurencyjność i powstały nowe miejsca pracy. 
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● Wójt dodał, Ŝe odnośnie lokalizacji są to decyzje administracyjne, nie naleŜące do 
kompetencji Wójta. Działka została zakupiona przez tą sieć handlową, która postanowiła 
wybudować sklep. Niebezpieczeństwo występuje faktycznie prawie wszędzie, gdzie znajduje 
się jakiś sklep lub miejsce w którym są skupiska ludzi. 
● Pan Marciniak informował dalej, Ŝe samorządy w duŜych miastach odchodzą od pozwoleń 
na budowę wielkich obiektów handlowych, poniewaŜ to zabija lokalny rynek. 
● Przewodniczący jako mieszkaniec Nowego Miasta wyraził wielkie zadowolenie Ŝe Dino 
powstało, co wymogło konkurencję i jest z korzyścią dla mieszkańców. 
● Radny Marek Mroziński pytał, czy przeprowadzenie konkursów dla samorządowych 
instytucji kultury na przeprowadzenie imprez pociągnie za sobą zmniejszenie budŜetu dla 
Domu Kultury. Skoro nie organizuje tego Dom Kultury, to pieniądze powinny być przelane 
na konto tych organizacji, które przeprowadzają imprezy jak np. Dzień StraŜaka. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe pomimo pieniędzy na konkursy nie zostaną zmniejszone dotacje na 
Dom Kultury, bo wtedy ofertę Domu Kultury będzie trzeba uszczuplić. 
● Przewodniczący informował, Ŝe trudno zabraniać działalności ośrodkowi kultury, ale 
wszystko idzie w tym kierunku Ŝe ofertę kulturalna będą prawdopodobnie w przyszłości 
zapewniać stowarzyszenia, bądź inne organizacje poŜytku publicznego, a Dom Kultury 
będzie administrował i wypoŜyczał sprzęt. 
● Wójt dodał, Ŝe pomimo organizacji imprez przez stowarzyszenia, Ośrodek Kultury spełnia 
rolę organizacyjną i do tego celu słuŜy. 
● Radna Ewa Andrzejewska zaproponowała, aby podjąć konkretną decyzję w sprawie 
baraków w Guciu, bo temat ciągle powraca. 
● Przewodniczący poparł pomysł, baraki szpecą i trzeba coś z tym zrobić. 
● Radna Julia Rzepka równieŜ odniosła się do sprawy baraków, które są w bardzo złym stanie 
i trzeba coś z nimi zrobić, dodała Ŝe cieszy ją bardzo Ŝe współpraca z Ośrodkiem Kultury  
wzrosła i układa się coraz lepiej. 
● Radny Artur Borkowski dodał, Ŝe widać w końcu Ŝe powstał dialog między pewnymi 
osobami i instytucjami, bo o to właśnie chodzi a nie tylko o krytykę z dwóch stron. 
● Przewodniczący dodał, Ŝe dobre rozwiązania uzyskuje się wtedy gdy są róŜne zdania. 
● Radna Agnieszka Ławniczak sygnalizowała problem, chcąc złoŜyć wniosek o demontaŜ 
urządzeń na placu zabaw w Utracie. Plac zabaw nie ma ogrodzenia od strony ulicy, zabawki 
są w złym stanie co powoduje duŜe niebezpieczeństwo dla dzieci, a to jedyne miejsce gdzie 
dzieci i rodzice w Utracie się spotykają. 
● Przewodniczący zaproponował, aby Radna walczyła o wyremontowanie placu zabaw          
z poparciem wszystkich Radnych. 
● Radny Artur Borkowski interweniował w sprawie zniszczonego blaszaka koło Państwa 
Wiłów, który bardzo szpeci. 
● Wójt odpowiadał, Ŝe to jest na terenie prywatnym i nie mamy wpływu na to jak on 
wygląda. 
  
Ad. 16. Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18.05  Przewodniczący zamknął XIX Sesję Rady Gminy Nowe Miasto nad 
Wartą. 

 
 
 

      Protokołowała:                                                                                      Zatwierdził: 
Podinspektor ds. Rady Gminy          Przewodniczący Rady Gminy 
      Iwona Witczak                                                                                /-/ Janusz Janicki    
 


